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Tisztelt Elnök Asszony !

„Miért nem nyíltak meg a Magyarország-Szerbia Határon Átnyúló Együttműködési
Program pályázati lehetőségei?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján kérdést kívánok
benyújtani Bajnai Gordon miniszterelnök úrhoz .

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A gazdasági, oktatási, szociális szféra szerepl ő inek lehetőséget nyújtva az Európai Területi
Együttműködések keretében Magyarország számos határon átnyúló, transznacionális és egyéb
együttműködési programban vesz részt a 2007-2013 közötti programozási id őszakban .

Ezek az együttműködési lehetőségek támaszkodnak a megelőző programozási időszakban kiváló
eredményeket felmutató INTERREG programokra, a kialakult és tovább fejl ődő szakmai
kapcsolatokra – szolgálva ezzel nem csak magyar érdekeket, de a Közép-európai térség régiói
között a gazdasági, külkapcsolati kötődések megerősödését, az uniós polgári identitás, a saját
kulturális értékek képviselete és más kulturális értékek iránti tolerancia el ősegítését.

Hasonló hatások várhatóak az Előcsatlakozási Segítségnyújtási Eszközt ő l, illetve az Európai
Szomszédsági és Partnerségi Eszközb ő l támogatott együttműködések nyomán is .

Úgy tűnik, azok a programok, amelyek a szomszédos tagállamokkal való együttm űködéseket
szolgálják, viszonylag zökkenőmentesen működnek, elindulhattak már a magyar-román, a magyar -
szlovák határon átnyúló együttműködések - ső t a magyar-szlovén együttműködés első pályázati
köre már le is zárult - de ugyancsak elindultak a magyar-horvát határon átnyúló fejlesztések is .
A Dél-kelet Európai Transznacionális Együttm űködési Programban lezárult els ő pályázati időszak
szép magyar sikerrel zárult: 33 magyar pályázó fél szerepel a nyertes projektek együttm űködői
között, hozzájárulva ezzel a térség fejlődéséhez, közös fejlesztések megvalósításához .

Ezzel szemben a Dél-alföldi régió két megyéje számára igen fontos kooperációs lehet őség, a
Magyarország-Szerbia IPA Határon Átnyúló Együttműködési Program pályázati lehetőségei nem
nyíltak meg, hosszú id ő óta változatlanok a programmal kapcsolatos információk . A Nemzet i
Fejlesztési Ügynökség honlapján elérhető , illetve a Közös Szakmai Títkárság készséges



munkatársaitól kapott információk alapján már 2009 els ő negyedévében lehetett számítani az els ő
pályázati felhívások megjelenésére, azonban – valószínűleg technikai okok miatt – még nem ál l
rendelkezésre konkrét információ .

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

Mind a magyar, mind a szerb kedvezményezett régió számára több szempontból kitörési
lehetőséget jelent a területi együttműködés, mind az infrastruktúra-fejlesztés, mind a kutatás-
fejlesztési projektek, mind a munkaerő-piac orientált képzések, oktatás vagy a kulturáli s
programok, people-to-people események területén .

Országgyű lési képviselőként több szervezettől, intézménytől, iskolától kaptam olyan információt,
hogy körvonalazott projekttervekkel rendelkeznek, már „szövik” a kapcsolati hálót a leendő
együttműködő partnerek között, készítik el ő a kooperációt. Azonban nehézkes a tervezés, mivel
konkrét információval nem rendelkezünk, illetve több szervezet (els ősorban civil szervezetek,
oktatási intézmények) aggódik az elszámolhatósági időszak miatt : nem tudható még, pl . hogy
milyen hosszúságú projekteket tervezhetnek, milyen határid ő lesz kijelölve a szakmai és pénzügyi
zárásra stb .

Az idő előrehaladtával nő a leendő pályázók bizonytalansága, hiszen –az „N+3” szabály szerint –
az allokált forrásokat 2010 . december végéig fel kell használni .

Ezért tisztelettel arra kérem Miniszterelnök Urat, hogy tegye meg a szükséges intézkedéseke t
annak érdekében, hogy a Bács-Kiskun megyei és a Vajdaságban élő polgárok érdekében élhessün k
azokkal – az összesen közel 21 millió euróra vonatkozó – pályázati lehetőségekkel, amelyne k
segítségével számos területen fejleszthetjük külkapcsolatainkat .

A program indíthatóságával kapcsolatban tisztelettel kérem Miniszterelnök Úr sürg ős válaszát.

Budapest, 2009 . május 18 .
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